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1. Opening en vaststellen agenda 

De voorzitter opent om 09.30 uur de vergadering. De agenda is ongewijzigd vastgesteld. 

 

2. Mededelingen en vaststelling verslag vorige vergadering 

- Bas van Bavel heeft helaas geen tijd voor een lezing over eigentijds grondgebruik.  

- In samenwerking met Harm Veenenbos (PARK) organiseren we een lezing over 

bodemdaling met studenten die dit onderwerp vanuit een ontwerpend perspectief 

benaderen. We richten op 20 april.  

- De PCL Utrecht wil een bijeenkomst organiseren over ruimtelijke kwaliteit voor alle 

provinciale adviescommissie. De PAL staat positief tegenover dit initiatief.  

- Het onderwerp recreatie wordt in de volgende vergadering behandeld. Met name de 

recreatieve routenetwerken.  

- Er is een uitnodiging ontvangen voor het congres over stedelijke kavelruil van het 

Kadaster op donderdag 5 april 2018. De secretaris stuurt de uitnodiging door.  

- Alle PAL-leden hebben een uitnodiging ontvangen voor een kennisbijeenkomst van PS 

over de afname van de insectenstand op woensdag 16 mei 2018.  

 

- Conceptverslag PAL-vergadering 19-1-2018 

- Pagina 3: bij de bespreking van het provinciaal landschap was ook gevraagd naar de 

status en het vervolg van de benoeming van Midden Delfland tot provinciaal landschap. 

Er is brede waardering voor, en instemming met het advies van de PARK.  

- N.a.v. het verslag van het gesprek met het CvA in november 2017: in de vergadering van 

maart wordt het conceptprofiel voor de werving van nieuwe leden besproken. De PAL-

leden zijn voorstanders van een algemeen profiel met specificatie van de benodigde 

kennis die ontbreekt door het vertrek van huidige leden. De PAL nodigt de secretaris van 

het CvA uit voor de volgende vergadering.  

 

3. Ter bespreking 

3.1 Presentatie en discussie Omgevingsbeleid 

Aron Duindam en Renée Lameijer van het Team Omgevingsbeleid presenteren de 

beleidsneutrale, digitale omzetting van het omgevingsbeleid. 
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Aron Duindam: 

- Na een voorstelronde schetst Aron Duindam het geheel van de totstandkoming van het 

omgevingsbeleid. Vorig jaar hebben PS ingestemd met de uitgangspunten van het 

omgevingsbeleid, te weten: Integraal, Modulair, Adaptief, Gedragen en Operationeel. We 

laten ons niet leiden door het uitstel van de omgevingswet. De doelstellingen zijn breed 

gedragen en we hebben de omgevingswetwet niet nodig om deze te verwezenlijken. We 

gebruiken de invoering van de omgevingswet als vliegwiel. Zo’n 90 tot 95% van wat 

provincie doet valt onder de wet.  

- Er volgt een toelichting hoe het systeem is ingericht om het beleid te kunnen aanpassen. 

Er wordt digitale ondersteuning ontwikkeld om dat mogelijk te maken. Allereerst wordt 

het huidige omgevingsbeleid beleidsneutraal omgezet.  

- De planning is mei 2018 behandeling in GS en juni 2018 vrijgave voor inspraak van het 

beleidsneutrale deel. Het is beleidsneutraal, maar het heeft een andere 

verschijningsvorm, daarom wordt het toch te inzage gelegd. De beleidsneutrale 

omzetting maakt wel dat delen van bestaande teksten verdwijnen. De 

beleidsuitgangspunten en de politieke keuzes blijven overeind.  

- Er wordt een tweede concept getoond van de website waarop het omgevingsbeleid 

geraadpleegd kan worden. De uiteindelijke beta-versie wordt als programma van eisen 

uitgezet in de markt. 

- Er kan gezocht worden op de opgaven (uit de ambitienotitie), thema’s (bijvoorbeeld 

ruimte, economie, erfgoed) en een gebiedsindeling.  

- Er zijn drie primaire ingangen: de tekst, de kaart en het netwerk. De kaart is eigenlijk pas 

waardevol als andere overheden dit ook gebruiken. 

- Doelgroep zijn op dit moment professionals. Uiteindelijk zouden Statenleden er ook mee 

moeten kunnen werken. 

- Ook zonder de omgevingswet had de provincie op deze manier het omgevingsbeleid 

kunnen ontsluiten.  

- Het format komt uit Groningen en Utrecht is er ook meer bezig. Zuid-Holland doet het 

modulair, andere provincies schrijven een geheel nieuwe omgevingsvisie. Zuid-Holland 

kiest ervoor om geen gedigitaliseerde boekvorm te maken.  

- Alle oude visies en verordeningen worden ingetrokken als dit wordt vastgesteld. 

- De website wordt gevuld aan de hand van een format. 

- De integraliteit van de website zit in de mogelijk om de link van een beleidsveld met 

andere beleidsvelden te tonen. Op dit moment zijn er ongeveer 70 beleidskeuzes. We 

zijn nu begonnen met het leggen van de onderlinge relaties.  

- We hebben de Staat van Zuid-Holland, dat is vooral om informatie te zoeken. We zoeken 

nog naar een koppeling tussen beide systemen.  

- Je kunt ook het werkingsgebied zien van bepaald beleid. Soms is het echter moeilijk om 

te duiden wat het exacte werkingsgebied is. Het onderscheid zit in de vraag of het 

juridisch van toepassing of relevant is.  

 

Reacties PAL-leden: 

- Duidelijk en helder verhaal 

- Mooi systeem, vooral als je de verbindingen maken. Heldere aanpak. Toegevoegde 

waarde is dat wordt getoond hoe de beleidsvelden elkaar raken. 

http://staatvan.zuid-holland.nl/Paginas/default.aspx


 

 

Verslag PAL-v ergadering 

23 februari 2018 

 

 

3 / 5 

- Mooi systeem. Benieuwd wat de makers voor vragen hebben aan de PAL. Hoe kun je dit 

goed aan elkaar koppelen? Wageningen en PBL zouden ook kunnen ook informatie 

kunnen toevoegen. Hoe open worden die systemen op termijn?  

Aron Duidam: het systeem komt beschikbaar onder open standaarden.  

 

- Mooi systeem, mooie aanpak. Is de einddoelgroep professionals?  

Aron Duindam: er is geen einddoel, het is altijd klaar en nooit af. Het ideaalbeeld is dat alle 

overheidslagen bij elkaar beleidsinformatie koppelen.  

Renée Lameijer: in het Digitaal Stelsel Omgevingswet (DSO) komen alle overheidslagen bij 

elkaar. Daarin is de inwoner meer de doelgroep.  

 

- Hoe gaat de provincie een belangenafweging maken?  

Aron Duindam: veel keuzes worden in het huidige beleid niet gemaakt. Alles is op hetzelfde 

niveau belangrijk.  

 

- Hoe zit het met grensoverschrijdende thema's? De Limes, het Groene Hart, het 

veenweidegebied, de stroomgebieden. Wordt de afstemming met andere provincies ook 

genoemd? 

Renée Lameijer: dergelijke verbanden zie je als je doorklikt op de programmamaatregel.  

 

- Als het beleid niet helder is, hoe gaat de Raad van State dan om met de 

belangenafweging? En gemeenteambtenaren gaan ermee aan de slag. Het gaat leven. 

Het systeem moet aangepast kunnen worden. Het is een instrument, maar het roept wel 

vragen op over de rol van de provincie. Want de provincie heeft ook een regierol.  Waar 

kun je terecht als er niet meer uitkomt? 

Aron Duindam: het start in het ambtelijk domein. Het systeem vult een beperkte rol in de werking 

van het ambtelijk apparaat. Systeem laat alleen de besluiten zien. De ambitienotitie geeft inzicht 

in de sturingsfilosofie. Hoe de provincie wil opereren.  

Renée Lameijer: in beleidsregels hebben we vastgelegd hoe we handelen in veel voorkomende 

gevallen. Waar je terecht kunt als je er niet meer uitkomt wordt niet anders dan nu. 

 

- Er wordt een informatiesysteem opgezet. Veel informatiesystemen zijn aan hun ambitie 

ten onder gegaan. Er wordt vaak geprobeerd volledig en actueel te zijn, inclusief logica. 

De tip is om z.s.m. naar een 1.0 versie toe te werken. Daarnaast maken interfaces de 

werkbaarheid bijzonder.  

- Het is een heel mooi systeem. De koppelingen met andere bestuurslagen zijn belangrijk. 

Kun je er ook een tweerichtingssysteem van maken? Hoe kun je het voor inwoners 

toegankelijk maken? Bijvoorbeeld met routenetwerken en verkeersnetwerken. Deze zijn 

ook werkingsgebiedoverschrijdend.  

- Is het al werkbaar? Zijn wetenschappers en communicatiedeskundigen betrokken?  

- Hoe snel moeten veranderingen in beleid verwerkt worden? 

Renée Lameijer: als het besluit is genomen, dan is dat het geldende beleid. Het moet dus snel 

verwerkt worden.  

Aron Duindam: er is een discussie hoe je ruimtelijke kwaliteit er goed in krijgt. We maken nu de 

gebreken van het huidige beleid zichtbaar. De provincie krijgt weinig terugkoppeling uit de 

omgeving over deze beleidskeuzes.  
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- Wat willen jullie van de PAL weten? 

Aron Duindam: het is een droge weergave van wat het is. Daarnaast zijn er de ambitieopgaven 

die nog niet goed zijn gedefinieerd. We zijn op zoek naar een handelingsperspectief bij het 

maken van afwegingen. Vergelijkbaar met de schijf van vijf van Rotterdam, of het rad van de 

leefomgeving van de NOVI. Hoe krijg je een kompas voor het geheel? Hoe kom je tot een 

afwegingskader voor een handelingsperspectief. De eerste versie die breder deelbaar is hebben 

we in april 2018 klaar.  

 

- Zijn geldstromen ook opgenomen? 

Aron Duindam: op dit moment niet, maar het is wel heel relevant.  

 

- Hoe nemen jullie Provinciale Staten mee? 

Aron Duindam: we hebben het concept getoond aan Statenleden.  

Renée Lameijer: één van de grote zoektochten is de integraliteit. De eerste versie gaat dat wel 

geven. We vragen de PAL dan om niet naar de inhoud te kijken, maar naar de verbindingen.  

 

Vervolg 

- De voorzitter dankt Aron Duindam en Renée Lameijer voor hun toelichting. We helpen 

graag in het vervolg door in april/mei 2018 de nieuwe versie te bekijken.  

 

3.2 Ronde langs de velden 

Ieder PAL-lid krijgt 2 minuten om een update te geven van zijn of haar werkveld. 

Geen verslaglegging. 

 

3.3 Duinpolderweg 

In de PAL-vergadering van 19 januari 2018 is versie 0.1 van het advies over de Duinpolderweg 

besproken. Na een reviewronde per e-mail wordt nu versie 0.3 besproken. De PAL wordt 

gevraagd of deze versie definitief gemaakt kan worden en aangeboden kan worden aan GS. Ter 

informatie is het verslag van de vergadering van de Noord-Hollandse ARO over de 

Duinpolderweg meegestuurd. Pagina 4 t/m 7 van dit verslag zijn relevant. Ter informatie is ook 

een ingekomen stuk meegestuurd. 

 

- Er worden enkele wijzigingen voorgesteld in tekst en opbouw. 

 

Vervolg 

- De secretaris verwerkt de laatste opmerkingen.  

- De voorzitter plant een gesprek met gedeputeerde Vermeulen om het advies aan te 

bieden. 

- De secretaris neemt contact op met de griffie om het voorstel te doen als PAL aan te 

sluiten bij het werkbezoek. Het PAL-advies kan dan tijdens het werkbezoek toegelicht 

worden. 

 

3.4 Presentatie landschap in Omgevingswet en -beleid 

Op verzoek van de PAL geeft Jos Brouwer een presentatie over landschap in de Omgevingswet 

en -beleid. Hij gaat in op het Zuid-Hollandse beleid. Voor meer informatie over het 
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landschapsbeleid van andere provincies zijn drie artikelen uit het Tijdschrift Landschap 

meegestuurd. 

Zie de bijgaande slides met spreeknotities voor het verslag van de presentatie.  

In de volgende vergadering bespreekt de PAL een mogelijk vervolg van deze presentatie.  

 

4. Stukken ter kennisname 

- Geen opmerkingen 

 

5. Rondvraag  

- Geen vragen. 

 

6. Sluiting 

De voorzitter sluit om 12.45 uur de vergadering.  


